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Rada Gminy Waganiec 
Radni 
RG.0002.IX.8.2024 

 

Protokół Nr VIII/2024 
 

VIII Sesja Rady Gminy Waganiec w dniach 26 listopada 2024 - 26 listopada 2024 
Miejsce posiedzenia: Sala narad parter Urzędu Gminy w Wagańcu, ul. Dworcowa 11 

Obrady rozpoczęto 26 listopada 2024 o godz. 10:00,  

a zakończono o godz. 12:11 dnia 26 listopada 2024. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Jan Marian Bróżek 
2. Ewelina Gajdzińska 
3. Krzysztof Gapski (opuścił obrady – godz. 11.15) 
4. Radosław Kłonowski 
5. Piotr Marcin Kordubski 
6. Arkadiusz Kujawa 
7. Monika Marciniak 
8. Zbigniew Marciniak 
9. Jadwiga Stanisława Michalska 
10. Piotr Nowak (okręg Brudnowo) 
11. Piotr Nowak (okręg Waganiec) 
12. Angelika Przybylska 
13. Mirosław Tomaszewski 
14. Tomasz Damian Wysocki 
15. Stanisław Zimecki 
  

 Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

1. Otwarcie VIII Sesji IX kadencji Rady Gminy Waganiec i stwierdzenie kworum. 

  Wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej – stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Otwieram VIII Sesję IX Kadencji Rady Gminy 

Waganiec. Sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym na wniosek Pana Wójta Piotra Kosik. Witam wszystkich radnych. Witam 

Zastępcę Pana Wójta Arkadiusza Żak i Pan Wójt usprawiedliwiał się, bo był już 2 tygodnie 

wcześniej umówiony z zarządem Plantico jedzie do Warszawy w celu zakupu dwóch. 
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Porozumienia zakupu dwóch dróg dojazdowych do parku tutaj przy Plantico. Witam Panią 

Skarbnik, Panią Annę Miś. Radca Prawnego, Pana Tomasza Mroczkowskiego, który jest u góry i 

w razie potrzeby zejdzie tutaj. Witam Pana Zastępcę Wójta, Pana Arkadiusza Żak. Informuję, że 

skład Rady Gminy Waganiec wynosi 15 radnych. Proszę o zaznaczenie kworum. Dziękuję 

bardzo. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 15 radnych. Sesja dysponuje wymaganym kworum, 

co oznacza, że Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały w sprawach objętych 

porządkiem obrad, ponieważ jej wyroki są prawomocne. Zgodnie z art. 20 ust. 1 pkt 1, 1b ustawa 

o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione na stronie internetowej gminy. 

Przechodzimy do pkt 2. 

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Przed sesją wpłynął wniosek o zmianę porządku 

obrad sesji. Na podstawie art. 20 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

wnoszę. To jest wniosek, przepraszam, Pana Wójta Piotra Kosik. Wnoszę o wycofanie z 

porządku obrad VIII Sesji Rady Gminy Waganiec pkt 5. Dotyczącego podjęcia uchwały w 

sprawie przyjęcia zasad budowy i sfinansowania przez Gminę Waganiec przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Dodatkowo wypełniając uregulowanie zawarte w art. 20 ust. 4 ustawy z 

dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym wyrażam zgodę na wyżej wymienioną zmianę 

porządku obrad sesji zwołanej w trybie określonym w ust. 3. To znaczy na wniosek w tym 

przypadku Wójta Gminy Waganiec. Podpisał Wójt Gminy Waganiec Piotr Kosik. Może poproszę 

Pana Zastępcę Wójta o zabranie głosu i uzasadnienie tego.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Rzeczywiście ta kwestia pkt 5, czyli dotycząca podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia zasad 

budowy i sfinansowania przez Gminę Waganiec przydomowych oczyszczalni ścieków. Do 

samego końca była nie pewna. My w momencie, gdy przygotowaliśmy materiały na dzisiejszą 

sesję cały czas nie wiedzieliśmy czy ten punkt rzeczywiście do porządku ująć czy go pominąć. 

Wówczas decyzja była taka, żeby jednak go ująć. W ostateczności, gdy będziemy już mieli 

większą pewność jak zachować się w tej sytuacji, zdecydujemy się na jego zdjęcie już podczas 

sesji. Tak jak to niniejszym Pan Przewodniczący odczytał. W związku z tą sytuacją, bo Państwo 

już podejmowaliście uchwałę w tym zakresie na sesji w dniu 5 listopada. Natomiast w związku z 

rozbieżnymi informacjami w tym zakresie a kwestia dotyczy wybudowania przydomowych 

oczyszczalni ścieków, które miałby być w 100% sfinansowane ze środków, które Gmina 

Waganiec ma szansę pozyskać. Środków zewnętrznych, czyli bez konieczności na tym etapie 

zaangażowania środków własnych. No staramy się maksymalnie przypilnować tego tematu, żeby 

ta szansa nam nie uciekła. I dlatego, że pojawiały się te rozbieżne informacje na temat tej 

uchwały z dnia 5 listopada, ta pewność została zachwiana. Natomiast w dniu wczorajszym 
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jeszcze, po konsultacjach z Radcą Prawnym Gminy Waganiec, który zasugerował, aby w dniu 

dzisiejszym z porządku obrad sesji zdjąć ten punkt. Zdecydowaliśmy się na taki krok. Prosimy 

Państwa o przyjęcie, przegłosowanie tej zmiany. Jeśli zajdzie konieczność powrotu do tej kwestii 

to my oczywiście mamy tą możliwość. Będą kolejne sesje. Już Państwo wiecie o kolejnej sesji w 

dniu 3 listopada, ale na tym etapie nie zachodzi potrzeba, żeby tą kwestią w dniu dzisiejszym się 

zajmować, dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję bardzo. 3 grudnia będzie sesja, nie 

listopada. Takie sprostowanie.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Przepraszam. W takim bądź razie 3 grudnia oczywiście.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Tak. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do głosowania. 

Najpierw zdjęcie pkt 5 z porządku obrad. Proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wycofania z porządku obrad punktu nr 5 dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

zasad budowy i sfinansowania przez Gminę Waganiec przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Radosław Kłonowski, Arkadiusz Kujawa, Monika 

Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga Stanisława Michalska, Piotr Nowak (okręg Waganiec), 

Angelika Przybylska, Mirosław Tomaszewski, Tomasz Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Krzysztof Gapski, Piotr Marcin Kordubski, Piotr Nowak (okręg Brudnowo) 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Stwierdzam, iż pkt 5 z porządku obrad został 

usunięty. Teraz przechodzimy do głosowania nad całością proponowanego porządku obrad i wraz 

z tą zmianą oraz pkt 6 automatycznie staję się pkt 5 i tak dalej do końca. Proszę o głosowanie. 

Dziękuję bardzo. 

  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad z uwzględnioną zmianą. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Krzysztof Gapski, Radosław Kłonowski, Piotr Marcin 

Kordubski, Arkadiusz Kujawa, Monika Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga Stanisława 

Michalska, Piotr Nowak (okręg Brudnowo), Piotr Nowak (okręg Waganiec), Angelika 

Przybylska, Mirosław Tomaszewski, Tomasz Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Stwierdzam, iż proponowany porządek obrad wraz ze 

zmianą został przyjęty. Przechodzimy do pkt 3. 

 

3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Waganiec na lata 2024 - 2040. 

 

 Projekt  uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Waganiec na lata 2024-2040  – stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Przeczytam projekt uchwały. 

Proszę bardzo otwieram dyskusję. Czy ktoś ma jakieś pytania? Proszę bardzo Pan Radny 

Mirosław Tomaszewski.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Ja mam do Pani Skarbnik pytanie. Co to jest za kwota 3400? 

Co to był za zbiornik, który żeśmy sprzedali?  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Ale my teraz w WPF-ie jesteśmy.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Gdzie?  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - W WPF-ie jesteśmy, pkt 3. Zmiana Wieloletniej 

Prognozy Finansowej.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - To na razie muszę poszukać, dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania odnośnie pkt 3 

zmian w WPF-ie? Nie widzę, dziękuję, zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Proszę 

o głosowanie. Dziękuję bardzo. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Waganiec na lata 2024 - 2040. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (12) 

Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Radosław Kłonowski, Arkadiusz Kujawa, Monika 

Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga Stanisława Michalska, Piotr Nowak (okręg Brudnowo), 

Piotr Nowak (okręg Waganiec), Angelika Przybylska, Tomasz Damian Wysocki, Stanisław 

Zimecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Krzysztof Gapski, Piotr Marcin Kordubski, Mirosław Tomaszewski 

 

Uchwała nr VIII/52/2024 – stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki  - Stwierdzam, iż uchwała została przyjęta. 

Przechodzimy do pkt 4. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Waganiec na 2024 rok. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Waganiec na 2024 rok – stanowi załącznik 

Nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Odczytam projekt uchwały. Proszę bardzo otwieram 

dyskusję. Czy są jakieś pytania? Proszę bardzo Pan Mirosław Tomaszewski.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Mam pytanie do Pani Skarbnik. Z czego wynika mniejszy 

dochodów w gminie?  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Dochody się 

zmniejszyły w związku ze zmniejszeniem dotacji od Wojewody Kujawsko - Pomorskiego na 

świadczeniach rodzinnych, na wypłacie bonu energetycznego, 267457,12 złote. 424 złote na 

Karcie Dużej Rodziny. 15.990,00 złotych z tytułu zmniejszenia dotacji w zakresie spraw 

obywatelskich. Więc to wynika ze zmniejszenia dotacji od Wojewody Kujawsko - Pomorskiego.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Dziękuję bardzo.  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś - Dziękuję.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Do tego zbiornika nie wiem czy to do Pani, czy to do Pana 

Kierownika. Co to był za zbiornik, który żeśmy sprzedali?  

Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 

komunalnej Andrzej Bon  - Szanowni Państwo był to zbiornik przeznaczony do 

przechowywania wapna, które służyło do higienizacji osadu odwodnionego na Gminnej 
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Oczyszczalni Ścieków. W tej chwili kończy się modernizacja oczyszczalni ścieków i został 

zamontowany nowy system powiedzmy. Tak, nowa technologia higienizacji i odwadniania 

osadu. W związku z czym ten zbiornik stał się niepotrzebny. Zresztą on nigdy nie był tak 

naprawdę od początku funkcjonowania oczyszczalni użytkowany. Z uwagi na jego objętość 

przede wszystkim a zapotrzebowanie na wapno proces. Procesu oczyszczania i odwadniania 

osadu.  

Radny Mirosław Tomaszewski - Dziękuję. Jeszcze mam pytanie. Co to dzierżawa jest za 

66940? To jest tutaj przy Wagańcu?  

 

Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 

komunalnej Andrzej Bon  - Tak, to jest dzierżawa około 3 hektarów gruntu należącego do 

gminy. Z przeznaczeniem na składowanie rur, pod budowę gazociągu północ - południe.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Mam jeszcze pytanie. Zwiększono o 250 złote wpływy 

planowane z tytułu wynajmu lokali. To jest wszystkich, czy poszczególnych lokali?  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś -To jest najem lokali w miejscowości Niszczewy.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Dziękuję.  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś -Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Proszę 

bardzo Pan Piotr.  

 

Radny Piotr Kordubski - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Mam pytanie odnośnie 

zwiększenia o 26000 środków na opłacenie kosztu wynajmu choinki. W momencie kiedy 

rozważaliśmy to kilka miesięcy temu te koszty miały wyglądać zupełnie inaczej. Proszę o 

doprecyzowanie tej kwoty.  

 

Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 

komunalnej Andrzej Bon - Znaczy Szanowni Państwo z tego co tutaj nawet sam Pan Radny 

zauważył było to kilka miesięcy temu. Mamy okres już taki stricte przedświąteczny i 

ograniczoność dostępności tego typu iluminacji jest bardzo mała. W związku z tym no tutaj też te 

ceny się zmieniają. W związku z tym, że wcześniej nie zdecydowaliście się Państwo 

zabezpieczyć środków na ten cel. Zabezpieczamy je teraz. Z wypożyczeniem choinki z tego co 

tutaj zdążyłem się zorientować plus 25 sztuk iluminacji świątecznych na lampy to będzie koszt 

około 17000 złotych. A nie 26, tutaj może.  
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Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś - Różnica. Dodatkowe pieniążki są zabezpieczone na 

wykonanie audytu energetycznego w związku z realizowanymi projektami w zakresie 

termomodernizacji i wymiany lamp na energooszczędne. Więc to nie jest cała kwota na wynajem 

choinki te 26000.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - To jest ten sam dział po prostu i dlatego.  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś -- Tylko właśnie ten sam dział.  

 

Radny Piotr Kordubski - Jasne, rozumiem. Natomiast tutaj mamy informację o tym, że koszt 

wynajęcia tej choinki to będzie 17000. Rozmawialiśmy wcześniej, że to miał być koszt około 

8000. Wtedy na poprzedniej sesji tak naprawdę zdecydowaliśmy o tym, że nie kupujemy choinki 

za 30000, ale wyrażamy zgodę na jej dzierżawienie za kwotę około 8000. Więc tak naprawdę w 

moim odczuciu nie było przeszkód, aby umowę czy jakiekolwiek zobowiązania podpisać już 

wtedy kiedy kwota była 8000, a nie tak naprawdę 100% wyższa. Więc chciałbym zapytać z czego 

wynika powiedzmy to opóźnienie i dlaczego akurat takie duże koszty musimy ponosić, bo 

wydaję mi się, że w tej chwili naszej gminy no niekoniecznie na to stać, żeby wydawać 20000 na 

coś co jest tak naprawdę, co będzie pożyczone. Postoi chwilę i może oczywiście pocieszy oko, 

ale uważam, że koszt jest nie współmierny.  

 

Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 

komunalnej Andrzej Bon - Szanowni Państwo odpowiadając po krótce tutaj na to pytanie. Wójt 

łącznie z Panią Skarbnik, aby zaciągnąć jakieś zobowiązanie, czyli złożyć zamówienie na tego 

typu użyczenie, tego typu instalacji. No musi mieć zabezpieczenie środków w budżecie. Państwo 

nie wyraziliście wówczas zgody. Tych środków, te środki zostały wycofane z budżetu, dlatego 

wójt nie miał podstawy do złożenia zamówienia.  

 

Radny Piotr Kordubski - W międzyczasie mieliśmy jeszcze przynajmniej dwie sesje, na 

których można było ten temat poruszyć, bo wiadomo, że w okresie takim gorącym rośnie podaż. 

I naturalną rzeczą jest, że rosną też ceny, czyli tak naprawdę mogliśmy do tego podejść 

wcześniej. I załatwić to za jakieś powiedzmy bardziej przyzwoite pieniądze. A proszę mi 

powiedzieć jeszcze czy umowa de facto jest już podpisana?  

 

Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 

komunalnej Andrzej Bon - Umowa, nie jest podpisana.  

 

Radny Piotr Kordubski - Czyli jak gdyby to, że ta choinka stanie jeszcze nie jest pewne?  
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Głos z sali - Stoi już.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Co cisza.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Umowa jeszcze nie jest podpisana, ale umowa już wpłynęła do Nas do podpisania. Więc 

zakładam, że w najbliższym czasie. Zakładam, że Państwo jednak pomimo różnych zdań, opinii 

zdecydujecie się przegłosować tą zmianę. Umowa tak jak powiedziałem wpłynęła po tej zmianie. 

Zapewne zostanie sfinalizowana, ale chciałbym jakby troszeczkę więcej na ten temat Państwu 

powiedzieć, czy przybliżyć tą kwestię, bo może nie wszyscy Państwo znacie szczegóły tej 

kwestii. Natomiast rzeczywiście było tak jak Pan Radny wspomniał, że Państwo rozważyliście 

różne opcje w tym zakresie. Ostatecznie zdecydowaliście o tym wspólnie, żeby w tym roku 

zdecydować się wynająć takową choinkę. Nie dokonywać zakupu, pomimo, że ten zakup 

wówczas szacowany był na kwotę około 30.000,00 złotych. Odpowiednio od razu Państwu 

dopowiem, że w mieście Ciechocinek podobna choinka kiedy była kupowana kosztowała 

powyżej 50.000,00 złotych. To, żebyście mieli Państwo obraz sytuacji.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Nie porównujemy Ciechocinka do Nas.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Ale teraz wracając do tej kwestii, dlaczego wzrost kosztu. Pan 

Kierownik już powiedział poniekąd z czego to wynika i Pan Radny też potwierdził, że im bliżej 

świąt tym te ceny się zmieniają, wzrastają. W momencie kiedy były prowadzone rozmowy na 

temat wynajęcia choinki i założenie było takie, że choinka miała być 6 metrowa, chodzi o 

wysokość. W momencie gdy przystąpiono do rozmów nie było już dostępnej choinki w 

wysokości 6 metrów. Mało tego była dostępna tylko jedna choinka o wysokości 8 metrów i to w 

pakiecie. Nie można było jej wynająć oddzielnie. Ten pakiet to jest 25 sztuk iluminacji 

świetlnych, które będą umieszczone. Czy mogą być umieszczone na lampach oświetleniowych. 

To był pakiet, jedyna możliwość, która była wówczas do zrealizowania, czyli choinka o 2 metry 

wyższa plus do tego 25 kompletów iluminacji świetlnych na lampy oświetleniowe na terenie 

Gminy Waganiec. No i chwilkę przed sesją jeszcze poprosiłem Pana Kierownika, abyśmy 

rozpoznali temat tak na szybko w internecie jaki jest koszt zakupu takowych iluminacji 

świetlnych. Szanowni Państwo jeden taki komplet to jest koszt około 1.000,00 złotych. Więc to 

nie są niestety tanie rzeczy. Musimy mieć tego świadomość, że ceny wzrastają również tych 

artykułów i wzrost kosztu o kilka tysięcy złotych, bo Pan Radny wspomniał o tym, że 

zakładaliście Państwo, że koszt miał być na poziomie 8000 złotych, czy 8500, ale to miała być 

kwota netto. Kwota około 17000 jest kwotą brutto. Netto to jest bodajże 14000 z jakimiś setkami. 

Więc różnica jest kilku tysięcy złotych. Szanowni Państwo rzeczywiście ona jest. I tego nikt nie 

próbuje tutaj zmienić czy zaklinać rzeczywistość. I tak faktycznie jest, ale choinka jest wyższa 
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plus do tego 25 sztuk iluminacji. Oczywiście można zastanawiać się nad tym czy to była 

właściwa decyzja, ale Państwo ją podejmowaliście wspólnie. W sensie mówię tutaj. Mówię o 

decyzji w zakresie wynajmu tej choinki. Taka wówczas informacja padła. Ja oczywiście nie 

uczestniczyłem w tych rozmowach, więc mówię tylko o tym co mi przekazano. Państwo jeśli 

macie inne, inną wiedzę na ten temat to oczywiście będziecie mogli to przedstawić. Natomiast 

fakty jakby przemawiają za tym, że jednak wzrost kosztu jest uzasadniony. Czy rzeczywiście 

takowa choinka powinna być wynajmowana, czy jednak powinna być kupiona po to, żeby teren 

rzeczywiście w centrum Gminy Waganiec, czyli najbardziej uczęszczany, odwiedzany dodatkowo 

przyozdobić właśnie w takie elementy świąteczne. No to jest kwestia jakby indywidualna, 

estetyczna. Każdy może do tego podchodzić w swój sposób. Nie wszyscy mogą się też z tymi 

świętami identyfikować. Żyjemy jakby w takim świecie, że ta demokracja i swoboda poglądów w 

tym zakresie jest możliwa. To tyle tytułem przybliżenia szczegółów, bo to są istotne kwestie, 

czyli większa choinka plus do tego 25 sztuk iluminacji świetlnych. Dziękuję.  

 

Radny Piotr Kordubski - Tak odnosząc się do tej wypowiedzi. Ja nie dyskutuje z samą ideą 

postawienia tej choinki, bo głosowałem za i uważam, że jest to bardzo dobry pomysł. Natomiast 

tak naprawdę troszeczkę czuję się postawiony przed faktem dokonanym, ponieważ 

podejmowałem decyzję wiedząc o koszcie rzędu 8000. W tej chwili mówimy o koszcie rzędu 

kilkunastu, 17000, tak. Więc jak gdyby nie dyskutuje z samą ideą. Natomiast uważam, że koszt 

jest zbyt wysoki i niekoniecznie naszą gminę na to stać.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Oczywiście szanuję zdanie Pana Radnego, bo być może w poparciu o tej informacje, którymi 

dotychczas dysponował mógł wyrobić sobie taki pogląd na tą kwestię. Natomiast Szanowni 

Państwo tak jak powiedziałem wcześniej była to jedyna choinka dostępna, czyli teraz tak, jeśli 

Pan Radny nie dyskutuje co do idei. W sensie, że choinka powinna tutaj być posadowiona, a była 

jedyną. No to poniekąd chyba przyznaje pan rację, że nie mieliśmy wyboru. Oczywiście można 

było nie zdecydować się na wynajęcie w ogóle takiej choinki. I wówczas no pewnie pojawiłyby 

się zarzuty, dlaczego wójt nie podjął działań w zakresie tego, żeby rzeczywiście zrealizować to 

na co z Państwem wstępnie, pośrednio się umówił. No niestety tak to jest Szanowni Państwo, że 

nie kiedy szybkość podejmowania decyzji ma istotne znaczenie. Nie podjęcie decyzji w 

odpowiednim czasie skutkowałoby prawdopodobnie tym, że takowej choinki by nie było. 

Dziękuję.  

 

Radny Piotr Kordubski - Oczywiście jak najbardziej zgadzam się. Natomiast są jeszcze inne 

alternatywy tak naprawdę, bo jeżeli mamy postawić coś co postoi u Nas chwilę i będzie Nas 

kosztowało 17000. Zastanowiłbym się bardzo poważnie nad zakupem żywej choinki, która też 

postoi chwilę. Może będzie wyglądała nawet jeszcze ładniej niż ta sztuczna. Będzie kosztowała 

kilkadziesiąt procent mniej, a nawet są deklaracje, że taka gmina może takową choinkę dostać 
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bez kosztów. Więc jak gdyby rozważyłbym taki scenariusz, zamiast wydawania kilkunastu 

tysięcy na coś takiego.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Proszę bardzo Pan.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Oczywiście to jest jedna z alternatyw. Natomiast w Gminie Waganiec takowe żywe choinki takie 

kupowaliśmy już od wielu lat. Szanowni Państwo to też nie jest tak, że to są kwestie zupełnie bez 

kosztowe. Pomimo tego, że niekiedy zdarzają się darczyńcy, którzy oferują rzeczywiście takową 

żywą choinkę. To sama procedura, sam przebieg wycinki, przewozu, montażu, później 

demontażu to też są koszty, Szanowni Państwo. W to zaangażowanych jest wielu pracowników, 

którzy zatrudniani są w gminie i wówczas nie wykonują innych zadań. Więc to też nie jest tak, że 

jest to całkowicie bez kosztowo. Oczywiście to jest jedna z możliwych dróg Szanowni Państwo. 

Wydawało się, że dlatego zdecydowaliście się Państwo na to, żeby w tym roku wynająć choinkę, 

po to, żeby spróbować. Jeśli rzeczywiście okaże się, że to nie jest dobre rozwiązanie. No to ja 

zakładam, że w przyszłym roku już do niego nie dojdzie. I my też będziemy mieli świadomość 

tego, że Państwo w zakresie akurat tej estetyki jesteście tacy jednoznaczni, czyli, że nie ma tutaj 

pola manewru, że nie możemy brać pod uwagę tendencji tego co się na rynku dzieje. Również w 

zakresie cen w tym zakresie. I możliwości pozyskania tego typu obiektów, czy wyposażenia. No 

niestety Szanowni Państwo tak jak powiedziałem my działamy też w określonych warunkach i 

mamy określone też możliwości dostępności tego typu iluminacji i wyposażenia. Prosimy, 

żebyśmy wzięli to pod uwagę, tak jak powiedziałem to jest rok, w którym warto spróbować jak to 

zafunkcjonuje, bo nie jesteśmy jedynym samorządem, w którym takowe ozdoby są instalowane i 

funkcjonują już od wielu lat. A chyba nie powinniśmy uważać się za gorszy samorząd.  

 

Radny Piotr Kordubski - Przepraszam, ale nie uważam się za gorszy samorząd, ale uważam, że 

niektóre samorządy mają większe zasoby finansowe. Bardziej ich na to stać tak naprawdę. 

Odnosząc się do Pana słów nie sądzę, aby dzień czy dwa dni pracy pracowników Urzędu Gminy 

kosztowały 17000. Bardzo przepraszam, ale nie uwierzę.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado i Szanowni Państwo. Ja 

niczego takiego nie powiedziałem, że dwa dni pracy kilku pracowników to jest koszt 17000. 

Gdybyśmy to wyliczyli to nie są tylko pracownicy. To są również i sprzęty. Więc to na pewno 

będzie koszt co najmniej kilku tysięcy złotych.  

 

Radny Piotr Kordubski - Ale nie kilkunastu.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Nie powiedziałem tego, że kilkanaście tysięcy. Powiedziałem 
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jedynie, że nie jest to zupełnie bez kosztowo. I to można pewnie sprawdzić Szanowni Państwo. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki -  Dziękuję bardzo. Proszę bardzo Pan Radny.  

 

Radny Krzysztof Gapski  - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Mam 

takie pytanie, bo umowa jeszcze nie została podpisana, mamy tą umowę. Mam pytanie czy ta 

choinka już się znajduję na naszym terenie gminy?  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Proszę bardzo.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Tak, takowy transport z tą choinką i z tymi iluminacjami już dotarł na teren Gminy Waganiec.  

 

Radny Krzysztof Gapski To mam drugie pytanie. Kto podejmuję decyzję, jeśli chodzi o tą 

choinkę, Rada czy Pan Wójt, czy Pan Wice-wójt? Nie wiem. Kto podejmuję decyzję?  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. W 

tym zakresie decyzję podjął wójt. Tak jak niejednokrotnie to czyni, bo to Szanowni Państwo nie 

jest wydatek kilku czy kilkudziesięciu milionów złotych, tylko koszt na poziomie kilkunastu 

tysięcy. I tak jak powiedziałem szybkość podejmowania decyzji nie pozwalała zwoływać kolejnej 

sesji, na przykład w trybie nadzwyczajnym, czyli w trybie na wniosek Wójta Gminy Waganiec po 

to tylko, żeby zapytać Państwo o to, żebyście zajęli stanowisko w tym zakresie.  

 

Radny Krzysztof Gapski - No dobrze. Można było też zadzwonić. Są inne formy kontaktu. Też 

żebyśmy coś wiedzieli o tym temacie, bo nikt z nas. Podejrzewam, że większość nie wiedziały i 

jest tym faktem zaskoczona. Moim zdaniem także troszeczkę tak podejmują decyzję jako Rada, a 

nie mamy nic do powiedzenia. Mamy to przyklepać, bo Pan Wójt tak chce i tak. No troszeczkę to 

jest nie jasne, ponieważ no powinniśmy coś wiedzieć o tym. O tym temacie tej choinki. Jest już 

choinka a nie ma jeszcze podpisanego, nie ma podpisanej umowy. A jednak już choinka jest, 

czyli już ma być, koniec, tak.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Tak jak powiedziałem, decyzja była uwarunkowana i czasem, możliwością. W sensie dostępności 

tego typu urządzeń czy instalacji. Wydaję się, że jednak pewne zaufanie Państwo winniście 

pokładać w osobie gospodarza Gminy Waganiec, czyli Wójta Gminy Waganiec. To naprawdę nie 

są wydatki, które mogą zburzyć funkcjonowanie Gminy Waganiec. Szanowni Państwo to jest 

jeden rok, w którym warto spróbować coś takiego mieć. Jeśli zdecydujecie po tak burzliwej 

dyskusji jak w tej chwili, czego ani nie przeczę, ani ja na dobrą sprawę cieszę się, że takowa 
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dyskusja ma miejsce Szanowni Państwo, bo to pokazuję, że Państwo jesteście żywo 

zainteresowani kwestiami dotyczącymi funkcjonowania gminy, ale na co dzień w zakresie 

funkcjonowania gminy to rzeczywiście Pan Wójt podejmuje te decyzje w sposób doraźny i pilny. 

I też nie możecie oczekiwać, że z każdą sprawą będzie do Państwa udawał się z zapytaniem. Czy 

tak jak Pan Radny powiedział telefonicznie można było się zapytać. Tylko tyle, że Państwo jako 

Radni nie podejmujecie decyzji telefonicznie i tutaj jakby jest tak trochę. Ja rozumiem, że być 

może niektórzy z Państwa nie wiedzieli. Ja nie mam jakby takiej wiedzy, bo nie uczestniczę w 

tych rozmowach między Państwem a Wójtem. Więc trudno mi się do tego odnosić. Tak samo nie 

uczestniczyłem w tych rozmowach początkowych, gdzie Państwo przekierowywaliście swoją 

uwagę z kwestii zakupu choinki na kwestię jej wynajęcia. Tak jak powiedziałem to jest jeden rok 

Szanowni Państwo. Spróbujcie, zaufajcie tutaj wójtowi, osobie wójta, że rzeczywiście no zrobił 

to w interesie Gminy Waganiec, w interesie mieszkańców Gminy Waganiec. Pomimo tego, że 

koszt z tym związany to jest koszt około 17000 złote, ale to nie jest tylko sama choinka. 

Szanowni Państwo 25 sztuk dodatkowych iluminacji świetlnych. Dotychczas mieliśmy ich kilka 

albo kilkanaście bodajże. 8 dotychczas mieliśmy. Szanowni Państwo dodatkowo 25 sztuk dojdzie 

w tej sytuacji takowych iluminacji. No będzie ten efekt rzeczywiście, ta estetyka świąteczna 

znacząco się poprawi. Z tego tytułu rzeczywiście ten wzrost kilkutysięczny. To jest wzrost 

kilkutysięczny Szanowni Państwo w tej kwestii. I proszę, żebyście rzeczywiście z taką rozwagą. 

Pomimo, że być może niektórzy z rozczarowaniem, że coś zadziało się poza Państwem, ale 

Szanowni Państwo wiele decyzji musimy podejmować tutaj jakby bez Państwa udziału. Też 

Państwo nie jesteście zainteresowani tym, żeby uczestniczyć w każdej decyzji, bo musielibyście 

tutaj z Nami funkcjonować, tak jak my przez te 8 godzin średnio codziennie w Urzędzie. Więc no 

to też nie taka Państwa rola, ale bierzemy pod uwagę te wszystkie Państwa głosy całkowicie do 

serca i myślę, że w przyszłym roku zanim do tego tematu dojdzie to Państwo już w sposób 

jednoznaczny określicie sobie te kwestie. I już będzie jasne dużo wcześniej jak ta sprawa ma 

wyglądać. Dziękuję.  

 

Radny Piotr Kordubski - Mogę?  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję. Proszę bardzo.  

 

Radny Piotr Kordubski - Panie Wicewójcie przepraszam bardzo, ale pozwolę sobie nie zgodzić 

się z Pana oceną, ponieważ przed chwileczką odczytywaliśmy tutaj paragrafy o przesunięciach 

rzędu 200 złote, z 200 złote w pomocy społecznej albo kilkuset złotych w szkołach. A nie zgadza 

się z opinią, że kwota kilkunastu tysięcy na choinkę, która będzie tak naprawdę no małą chwilę w 

naszej tutaj okolicy cieszyła oko. Nie zgodzę się z opinią, że to jest kwota, którą powinniśmy od 

tak sobie zaakceptować, bo rozmawialiśmy o rzeczach ważniejszych za dużo mniejsze pieniądze, 

tak naprawdę. Więc to też nie jest kwestia braku zaufania do Pana Wójta, bo jak gdyby ja mogę 

powiedzieć w swoim imieniu, że darzę Pana Wójta zaufaniem, bo jak gdyby, ale to jest w 
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pewnych sytuacjach ograniczone zaufanie z tego względu, że tak naprawdę to Rada powinna 

podejmować decyzję. A ja czuję się tutaj postawiony przed faktem dokonanym, że takowa 

decyzja została już podjęta. Nie zgodzę się też z sytuacją, że. Ze stwierdzeniem, że nie było 

możliwości przedyskutowania tego wcześniej, ponieważ tak jak powiedziałem na samym 

początku samą historię w ogóle z pojawieniem się choinki omawialiśmy kilka miesięcy temu na 

sesji. W międzyczasie były co najmniej dwie sesje, na których to mogliśmy zostać 

poinformowani, że jak gdyby nie jesteśmy w stanie zrobić tego w koszty, o których zostaliśmy 

poinformowani. Bo wszyscy jak tutaj siedzimy, podjęliśmy decyzję, że koszt 8500 jest 

akceptowalny, po to, żeby wypróbować to rozwiązanie. Natomiast koszt o prawie 100% większy 

dla mnie jest nieakceptowalny.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Proszę bardzo.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

Panie Radny. Oczywiście ma Pan pełne prawo nie zgodzić się z tym co ja mówię, czy co ja 

przedstawiam. Natomiast argumentacja jest wydaję się jasna w tym zakresie. Pan Radny 

wskazuję na przesunięcia na poziomie kilkuset złotych, ale te przesunięcia są naturalną kwestią. 

To jest konsekwencja albo z mniejszej albo z większej dotacji, które przekazuję Wojewoda albo 

niewykorzystania środków, które są przeznaczane na określone cele, między innymi związanych 

z bonem energetycznym. To jest kwota 267 chyba tysięcy złotych. Szanowni Państwo to nie są 

jakby nasze wymysły to są czysto techniczne kwestie po to, żeby te środki no nie pozostały 

niewykorzystane. Jeśli nie ma zapotrzebowania na nie to trzeba dokonywać tych zmian. Więc to 

tytułem kwestii technicznych. Różnica tak jak powiedziałem kilkutysięczna w zakresie tej 

kwestii wydaję mi się w dalszym ciągu pomimo tych słów, które Pan Radny przedstawia i 

stanowiska swojego, że nie jest aż tak istotna. I aż tak istotnie nie wpływa na funkcjonowanie 

gminy czy na kształt budżetu gminy. Wspomniał pan o tym, że ta choinka będzie cieszyć tylko 

przez chwilę jakby oko czy to mieszkańców, czy osób, które się pojawią tutaj w Gminie 

Waganiec. No wydaję mi się, że jednak nie przez chwilę, bo Szanowni Państwo taka choinka 

przynajmniej przez dwa miesiące będzie funkcjonować na terenie Gminy Waganiec. To jest 

Szanowni Państwo 1/6 roku. Przynajmniej dwa miesiące. Pewnie gdyby dokładnie przeliczył to 

będzie to jedna 1/5 roku. Więc to jest dłuższa chwila przynajmniej, ale ja jak najbardziej, tak jak 

powiedziałem wcześniej szanuję w pełni zdanie Pana Radnego i cieszę się z tej dyskusji, bo to 

pokazuję też, że Państwo chcecie uczestniczyć. Być może również w tych decyzjach, które są 

mniejszej wagi. I zapewne Pan Wójt będzie w przyszłości brał to pod uwagę. A już w 

szczególności w kwestii wystroju Gminy Waganiec, czy w kwestii świątecznej związanej z 

wystrojem tego rodzaju. Cieszę się z tej dyskusji. Mam nadzieję, że pomimo tego, że te zdania są 

podzielone, pomimo tego, że niektórzy tak jak Pan Radny powiedział czują się troszkę 

pominięcie albo postawieni przed faktem dokonanym. Jednak uznacie, że ta kwestia no zasługuję 

na to, żeby spróbować rzeczywiście i pomimo tego, że Pan Radny powiedział, że to zaufanie jest 
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ograniczone w takich sytuacjach. To żeby ono jednak pozostało i efekt, który będzie w 

ostateczności, czyli efekt choinki, kolejki, której jeszcze nie było na terenie Gminy Waganiec. I 

tych iluminacji świetlnych dodatkowych 25 sztuk. Pozwoli z perspektywy czasu Państwu, ale 

również i mieszkańcom, czy też osobom, które przyjadą tutaj do Gminy Waganiec ocenić 

pozytywnie tą kwestię. Pomimo, że kilka tysięcy rzeczywiście złotych Gmina Waganiec no 

zmuszona była, bo dlaczego używam słowa zmuszona. Celowo. Szanowni Państwo, jeśli nie 

mieliśmy wyboru, jeśli Pan Wójt nie miał wyboru, bo to też jakby istotna kwestia. Ja odnoszę się 

do informacji, które również przed chwilą uzyskałem od Pana Wójta. Ja w tym procesie w ogóle 

nie brałem udziału. Więc trudno mi mówić o innych kwestiach niż te, które uzyskuje od Pana 

Wójta, bądź od pracowników, którzy w tej kwestii uczestniczyli. Przedstawiam to Państwu na 

zasadzie pewnej racjonaliści i z takim oczekiwaniem z nadzieją, że rzeczywiście te argumenty do 

Państwo trafią i Państwa przekonają. Oczywiście pewności nie mamy nigdy, ale to tak samo jak 

Państwo próbujecie niejednokrotnie przekonywać Nas, czyli mnie do różnych aspektów i też nie 

zawsze Wam się udaje. Mam tego świadomość, ale mam nadzieję, że Państwo pomimo tego 

wszystkiego rzeczywiście pozytywnie odniesiecie się do tej kwestii i że summa summarum w 

efekcie wszyscy będą zadowoleni z tego, że takowa choinka wyższa o 2 metry. Z dodatkowymi 

25 sztukami iluminacji świetlnych będzie cieszyć oko mieszkańców w szczególności, ale i osoby 

przyjezdne. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję. Proszę bardzo Pan Radny Mirosław.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Moim zdaniem było wyjście, bo mogliśmy nie brać tej choinki. 

Nie wiem czy Pan orientuję się reguła handlu. Ja jestem w tym 40 lat. Zawsze ostatnie sztuki są 

droższe niż jak na przykład leży na magazynie 100 sztuk. To jest po pierwsze. Druga sprawa. Ta 

choinka potrzebuje też i magazynu, tak. Ona nie będzie stała cały rok. Tylko trzeba ją później 

będzie zmagazynować, z powrotem rozkładać, z powrotem ubierać. Dobra, dobra, ale na 

przyszłości, w przyszłości, jeżeli będziemy nawet chcieli kupić. Ja mam taką propozycję. Ja 

choinkę 10 metrową może nawet 12 metrową mam u siebie w lesie. Mogę tą choinkę na ten rok 

Wam dać za darmo. A wtedy zadecydujemy o kupnie choinki wiosną. Kiedy towar świąteczny 

jest dużo tańszy. Takie jest moje zdanie. I wracając tylko do tego. Chcę dalsze pytanie zadać Pani 

Skarbnik. Mogę?  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Proszę bardzo.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Chodzi tu o wprowadzenie do budżetu gminy środki w 

związku zakwalifikowaniem Gminy Waganiec do dofinansowania w ramach programu ,,Asystent 

rodziny 2024'' w kwocie 11000. Na czym polega ten program ,, Asystent rodziny''? I czy te 

pieniądze są z naszego budżetu?  
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Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej zakwalifikował się do programu ,,Asystent 

rodziny 2024''. Te pieniądze dostaliśmy. Wpłynęły już fizycznie na konto. Program ten polega na 

wspieraniu rodzin w sprawach opiekuńczo - wychowawczych rodziców z ograniczoną władzą 

rodzicielską, udzielanie pomocy w poszukiwaniu, podejmowaniu i utrzymywaniu pracy 

zarobkowej. W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej jest osoba zatrudniana na jeden etat, 

która te zadania realizuję, tak. I dostaliśmy te pieniądze za I półrocze 2024 r. Dziękuję.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Mam jeszcze pytanie. Zwiększono o 6000 środki na zakup 

materiałów oraz o 32 na opłacenie kosztów energii elektrycznej zużywanej przez urządzenia 

pracujące w stacji uzdatniania wody. Jakie to są materiały za 6000?  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś - Głównie to są materiały na wodomierze, zawory, 

złączki. No typowe do utrzymania w prawidłowym funkcjonowaniu stacji uzdatniania wody.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Zwiększono 10000 środki niezbędne do utrzymania obiektów 

komunalnych przy ulicy Dworcowej, zakup materiałów. Co to są za obiekty i materiały?  

 

Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 

komunalnej Andrzej Bon - Szanowni Państwo to są obiekty zlokalizowane tutaj przy ulicy 

Dworcowej. W ciągu Urząd Gminy, Biblioteka, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, sklep 

Livio i apteka, tak. To są budynki gminne. Zaczęliśmy tutaj. Pracownicy gminni zaczęli skuwać 

stare płytki, które zaczęły odchodzić, odpadać, głównie w bibliotece. Ze schodów i wejść. To są 

głównie środki przeznaczone na zakup materiałów do remontu, czy do wykonania ponownego 

schodów.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Dział 710. Zwiększenie o 12000 kwoty na opłacenie kosztów 

przygotowanej projektu opinii dotyczących warunków zabudowy i zagospodarowania terenu. Co 

to jest za teren?  

 

Kierownik ds. pozyskiwania środków zewnętrznych/Kierownik ref. gospodarki 

komunalnej Andrzej Bon - Szanowni Państwo to nie jest żaden stricte teren wskazany tutaj 

przez gminę. Tutaj chodzi o to, że Wójt zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym wydaje na wniosek zainteresowanych stron decyzję ustalające warunki zabudowy 

dla danej nieruchomości. W związku z tym mamy podpisaną umowę z urbanistą, który 

przygotowuje projekt decyzji w takowym zakresie. Zwiększenie to wynika Szanowni Państwo z 

faktu, że w zeszłym roku zmieniła się ustawa o planowaniu, zagospodarowaniu przestrzennym, 

która nałożyła na gminę obowiązek ustalenia planu ogólnego dla całej gminy. I tutaj mieszkańcy 

bądź zainteresowane strony. Może z przezorności, może z obawy, że po wejściu w życie planu 
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ogólnego nie będą mogły zagospodarować danej własności, danej swojej nieruchomości w 

sposób jaki chcą. Zwracają się częściej. Znaczy wpływa do Wójta w obecnej chwili więcej 

wniosków o wydanie decyzji o warunkach zabudowy, a niżeli w roku poprzednim. Tak dla 

zobrazowania Szanowni Państwo w roku poprzednim do Urzędu, do Wójta wpłynęło 32 wnioski 

o wydanie decyzji o warunkach zabudowy. Na chwilę obecną mamy 61. Także to jest związane 

po prostu z większą ilością wpływających wniosków.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Mam jeszcze pytanie. Przeznaczone dodatkowe 4200 na 

uiszczenie opłat na rzecz Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Ile tam 

pracuje ludzi w tym Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych?  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo. To jest procent ustalany. Składka do PFRON-u w zależności od ilości osób u Nas w 

Urzędzie Gminy zatrudnionych ze stopniem niepełnosprawności. W związku z odejściem 

jednego pracownika z dniem 31 października 2024 r. Ta składka będzie wyższa, bo spadnie Nam 

wskaźnik. Więc musimy niestety na te kolejne dwa miesiące dołożyć, zabezpieczyć dodatkowe 

środki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki -  Dziękuję.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Jeszcze mam pytanie. Zwiększono o 10000 środki na pokrycie 

wydatków związanych z pomocy gminy. Zakup materiałów 1500, zakup artykułów spożywczych 

8500. Co to są za materiały spożywcze dla gminy?  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś - To Szanowni Państwo to są środki zabezpieczone na 

organizację Jarmarku Bożonarodzeniowego. Artykuły spożywcze będą przeznaczone na zakup 

dla Kół Gospodyń Wiejskich z naszego terenu. Na zakup produktów spożywczych na 

przygotowanie potraw na ten jarmark.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - A te potrawy później będą sprzedawane czy rozdawane?  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś - Sprzedawane będą.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - I te pieniądze pójdą na?  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś - Dla Kół pójdą pieniądze ze sprzedaży produktów.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Po prostu Koła Gospodyń Wiejskich dostaną te pieniądze z 

tych naszych 10000, tak?  
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Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - No tak.  

 

Skarbnik Gminy Waganiec Anna Miś - Tak, tak.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Zamykam 

dyskusję. Przechodzimy do głosowania nad całością zmian budżetowych na 2024 r. Nad całością.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Waganiec na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Arkadiusz Kujawa, Zbigniew Marciniak, Jadwiga 

Stanisława Michalska, Tomasz Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

PRZECIW (7) 

Krzysztof Gapski, Radosław Kłonowski, Piotr Marcin Kordubski, Monika Marciniak, Piotr 

Nowak (okręg Brudnowo), Piotr Nowak (okręg Waganiec), Mirosław Tomaszewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Angelika Przybylska 

 

Uchwała nie została podjęta.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Przypomnę, że głosowaliśmy nad całością zmian 

budżetu. Stwierdzam, że względy budżetowe nie zostały przyjęte.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Brawo.  

 

Radny Stanisław Zimecki - Choinka zaważyła.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Nie tylko choinka. To nie tylko choinka. Rozrzutność.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Przechodzimy do pkt 5. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad budowy i sfinansowania przez Gminę 

Waganiec przydomowych oczyszczalni ścieków. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Przepraszam bardzo. 3 minutki przerwy. Dobrze?  
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Radny Krzysztof Gapski - O to chciałem, dziękuję bardzo.  

 

Radny Krzysztof Gapski opuścił obrady – godz. 11.15 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Wznawiam obrady po przerwie. Proszę o zaznaczenie 

kworum. Jeszcze raz poproszę. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do pkt 5. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Kujawsko - Pomorskiego z dnia 26 lipca 2024 r., nr WNK.DW.IV.4131.34.2024.MS. 

 

Projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Kujawsko 

- Pomorskiego z dnia 26 lipca 2024 r., nr WNK.DW.IV.4131.34.2024.MS – stanowi załącznik Nr 

6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Odczytam projekt uchwały. Otwieram dyskusję. 

Proszę bardzo czy są jakieś pytania? Proszę bardzo Pan Radny Mirosław Tomaszewski.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Ja mam tylko pytanie o co chodzi w tej skardze? To była 

pisana do?  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - To jest skarga.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Do Wojewody, tak?  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Nie. To jest skarga do Sądu Administracyjnego na 

Wojewodę Kujawsko - Pomorskiego.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Że?  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Poproszę może Pana Wice-wójta o wyjaśnienie.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak  - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo.   

Temat dotyczy uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez 

Gminę Waganiec w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi. 

Szanowni Państwo Wojewoda Kujawsko - Pomorski w trybie nadzorczym, ustawowym 

wykorzystując swoje uprawnienie wydał rozstrzygnięcie nadzorcze w zakresie tej uchwały, 

stwierdzając jej nieważność. My nie zgadzając się z argumentacją i z podejściem w tym zakresie. 

Nie zgadzamy się, dlaczego. Dlatego, że uchwała, którą Gmina Waganiec w tym zakresie 
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przygotowała była wzorowana na uchwale też niedawnej z terenu Gminy Wiejskiej Aleksandrów 

Kujawski. No i co do zasady jakby powinno być jednolite stosowanie prawa, jednolite podejście. 

Oczywiście no to nie jest tak kropka, w kropkę, przecinek, przecinek ta uchwała nie została 

przygotowana. Pewne różnice posiada, ale co do zasady wzorowana była na tamtej uchwale. I 

tamta uchwała jest w mocy. Wojewoda nie wydał rozstrzygnięcia nadzorczego stwierdzającego 

jej nieważność. My chcemy poddać to pod rozwagę, pod rozstrzygnięcie Sądu czy w tej sytuacji 

to rozstrzygnięcie jest uzasadnione, czy też nie. A już mamy przypadki, że nie kiedy te 

rozstrzygnięcia były przez Sądy uchylane. W związku z tym istnieje konieczność podjęcia takiej 

uchwały, aby Sąd mógł się tą kwestią zajmować. Bardzo prosimy o pozytywne głosowanie w tej 

sprawie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Proszę bardzo.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Jeszcze tylko czy ja dobrze rozumiem. Tu chodzi o to, że 

gmina mogłaby zarabiać na wywózce nieczystości, tak?  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Proszę bardzo.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Bo tu chodzi o odbieranie odpadów komunalnych oraz 

wysokości cen za te usługi. Ja tak zrozumiałem, że to są usługi, tak jak na przykład firmy są 

asenizacyjne, które od każdego na przykład właściciela lokalu pobierają pieniądze. Tak samo 

myślałem, że gmina może też ma swój sprzęt i chce te nieczystości zabierać za odpowiednią 

opłatą.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Proszę bardzo.  

 

Zastępca Wójta Arkadiusz Żak - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Więc nie jest tak jak Pan Radny przedstawił. Ta kwestia dotyczy dodatkowych usług 

świadczonych w ramach PSZOK. Dodatkowych usług ponad limity, które Państwo określiliście 

w innej, dodatkowej uchwale w tym zakresie, czyli możliwości dostarczenia poszczególnych 

rodzajów odpadów na PSZOK za dodatkową odpłatność. Tak jak Pan Radny wspomniał ceny. 

Ceny my tutaj podnieśliśmy do aktualnie obowiązującego cennika w PSZOK-u. Nie 

wskazywaliśmy precyzyjnie rzeczywiście i tu chyba Wojewoda też tą kwestię podnosi, ale 

wydaję się, że uchwała, która odnosi się do cennika, który jest obowiązujący, PSZOK, z którym 

mamy umowę podpisaną. No powinna być respektowana i powinno być wszystko w należytym 

porządku. Natomiast no Wojewoda ma inne przekonanie z różnych względów. Chcemy to 

zweryfikować. Nie wiemy jakie będzie rozstrzygnięcie, jaki Sąd wyda w tym zakresie, jakie 

postanowienie, ale ze względu na to, że mamy argumenty przeciwstawne do tych, które zostały 
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użyte i mamy przeświadczenie o tym, że tak być nie powinno. No chcemy dać to pod rozwagę 

Sądu. Mamy do tego prawo oczywiście. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Dziękuję, rozumiem teraz. Też rozumiem, dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania odnośnie 

uchwały? Dziękuję, nie widzę. Zamykam dyskusję. Proszę o zaznaczenie kworum.  

 

Radna Jadwiga Michalska - Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję bardzo. Teraz przechodzimy do głosowania 

nad uchwałą. Proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Kujawsko - Pomorskiego z dnia 26 lipca 2024 r., nr WNK.DW.IV.4131.34.2024.MS. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Radosław Kłonowski, Piotr Marcin Kordubski, 

Arkadiusz Kujawa, Monika Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga Stanisława Michalska, 

Piotr Nowak (okręg Brudnowo), Piotr Nowak (okręg Waganiec), Angelika Przybylska, Mirosław 

Tomaszewski, Tomasz Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Gapski 

 

Uchwała nr VIII/53/2024 – stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Stwierdzam, iż uchwała została przyjęta. 

Przechodzimy do pkt 6. 

  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Waganiec 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2025 rok. 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Waganiec z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
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kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2025 rok – stanowi 

załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Przeczytam projekt uchwały. Proszę bardzo otwieram 

dyskusję. Czy są jakieś pytania do projektu uchwały? Proszę bardzo Pan Radny Mirosław 

Tomaszewski.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski  - Mam tylko jedno pytanie. Czy to będzie jakieś gminę 

kosztowały, jakiś ten właśnie program? Czy jakieś pieniążki będą z gminy przeznaczone na nie?  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - To są. To jest. Może, proszę bardzo. Pani Klaudia się 

zajmuję tym tematem. Proszę o udzielenie odpowiedzi.  

Podinspektor ds. kadr i ewidencji działalności gospodarczej Klaudia Rutecka - Tak, żeby w 

ogóle podjąć ten program. Ten program, podjęcie tego programu pozwoli Nam w przyszłym roku 

ogłosić konkursy. Dwa konkursy, które są ogłoszone na. Dwa konkursy, które są jakby ogłaszane 

co roku. To jest jeden konkurs dotyczący dowozu osób niepełnosprawnych, a drugi konkurs tak 

zwany ,,Mały sport''. I na to zabezpieczyliśmy 39500. Przewidujemy, że 27000 pójdzie na ten 

,,Mały sport'', czyli kijki i zumba. I 12000 dzielimy na te organizacje, które zajmują się dowozem 

osób niepełnosprawnych. Co roku tak to u Nas wygląda.  

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Dziękuję bardzo.  

 

Radny Mirosław Tomaszewski - Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Czy są jeszcze jakieś pytania w sprawie uchwały? 

Nie widzę, dziękuję. Zamykam dyskusję i przechodzimy do głosowania. Proszę o głosowanie. 

Dziękuję bardzo. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Waganiec z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Radosław Kłonowski, Piotr Marcin Kordubski, 

Arkadiusz Kujawa, Monika Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga Stanisława Michalska, 
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Piotr Nowak (okręg Brudnowo), Piotr Nowak (okręg Waganiec), Angelika Przybylska, Mirosław 

Tomaszewski, Tomasz Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Gapski 

 

Uchwała nr VIII/54/2024 – stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Stwierdzam, iż uchwała została przyjęta. 

Przechodzimy do pkt 7. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały NR XXX/308/2022 Rady Gminy Waganiec 

z dnia 25 stycznia 2022 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wagańcu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały NR XXX/308/2022 Rady Gminy Waganiec z dnia 

25 stycznia 2022 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wagańcu – stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Przeczytam projekt uchwały. Proszę bardzo otwieram 

dyskusję. Czy są jakieś pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Zamykam dyskusję i 

przechodzimy do głosowania. Proszę o głosowanie. Dziękuję bardzo.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały NR XXX/308/2022 Rady Gminy Waganiec z dnia 

25 stycznia 2022 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wagańcu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jan Marian Bróżek, Ewelina Gajdzińska, Radosław Kłonowski, Piotr Marcin Kordubski, 

Arkadiusz Kujawa, Monika Marciniak, Zbigniew Marciniak, Jadwiga Stanisława Michalska, 

Piotr Nowak (okręg Brudnowo), Piotr Nowak (okręg Waganiec), Angelika Przybylska, Mirosław 

Tomaszewski, Tomasz Damian Wysocki, Stanisław Zimecki 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Gapski 

 

Uchwała nr VIII/55/2024 – stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Stwierdzam, że uchwała została przyjęta. 

Przechodzimy do pkt 8.  

 

8. Zamknięcie obrad VIII Sesji IX kadencji Rady Gminy Waganiec. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Wysocki - Zamknięcie obrad VIII Sesji IX Kadencji Rady 

Gminy Waganiec. Zamykam obrady VIII Sesji IX Kadencji Rady Gminy Waganiec. Dziękuję 

bardzo. 

 

  

 

         Przewodniczący 

Rada Gminy Waganiec 

Tomasz Wysocki 

 

 

 

 

Przygotował(a): Agnieszka Michalska 

Inspektor ds. oświaty i archiwum 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 

 


